
S T E N O G R A M A 

şedinţei Biroului permanent al Senatului  

din data de 27 februarie 2017 
 

 

Şedinţa a început la ora 13.10. 

Şedinţa a fost condusă de domnul senator Niculae Bădălău, 

vicepreşedinte al Senatului. 

 

Au participat la şedinţă: 

 

Membrii Biroului permanent: domnul senator Iulian-Claudiu 

Manda, doamna senator Laura-Iuliana Scântei, domnul senator 

Remus Mihai Goţiu – vicepreşedinţi; domnul senator Adrian 

Ţuţuianu, domnul senator Marian Pavel, domnul senator Ion-

Marcel Vela, domnul senator Ioan-Iustin Talpoş – secretari; 

doamna  senator  Doina-Elena Federovici, domnul senator Paul 

Stănescu, domnul senator Tánczos Barna – chestori. 

 

Liderii grupurilor parlamentare: domnul senator Ioan Deneş 

– Grupul parlamentar al PSD; domnul senator Nazare Eugen Ţapu  

– Grupul parlamentar al PNL; domnul senator Viorel Ilie – Grupul 

parlamentar al ALDE; domnul senator Cseke Attila-Zoltan – 

Grupul parlamentar al UDMR; domnul senator Dorin-Valeriu 

Bădulescu – Grupul parlamentar al PMP. 

 

Din partea Guvernului: doamna Diana Severin - secretar de 

stat pentru relaţia cu Parlamentul.  

 

Invitaţi: domnul Ion Vărgău – secretarul general al Senatului, 

doamna Cristina Ionescu – secretar general adjunct, domnul 

Timotei Stuparu – secretar general adjunct, doamna Roxana 

Truinea – directorul general al Direcţiei generale legislative, 

domnul Gabriel Sterea – directorul Direcţiei secretariat general, 

doamna Camelia Tomescu - directorul Direcţiei proceduri, sinteză, 

studii şi evidenţă legislativă, doamna Claudia Pencea – directorul 

Direcţiei pentru organizarea lucrărilor plenului şi comisiilor, 

doamna Mariana Carabin – director la Cabinetul secretarului 

general, doamna Elena Diaconu – şeful Serviciului pentru lucrările 
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Biroului permanent, doamna Simona Paraschiv – consilier la 

Serviciul pentru lucrările Biroului permanent, doamna Adriana 

Iliescu – directorul general al Direcţiei generale economice, 

domnul Cristian Valeriu Buzea – directorul general al Direcţiei 

generale cooperare parlamentară externă, doamna Gabriela 

Tatiana Drugă -  director la Cabinetul preşedintelui. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

V-aş ruga să fiţi atenţi, ca să putem începe şedinţa Biroului 

permanent. 

Aţi primit materialele şi ordinea de zi. 

 

TEHNICO-LEGISLATIV 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Începem cu tehnico-legislative. 

Vă rog, domnule senator. 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Două propuneri de completare pentru ordinea de zi. 

Una este legată de amânarea audierii reprezentanţilor societăţii 

civile în CSM, care ar trebui să înceapă mâine, pentru a putea 

răspunde protestului înaintat Biroului permanent şi ajuns la Comisia 

pentru abuzuri de către 22 de asociaţii nonguvernamentale privind 

legalitatea prorogării acelui termen. 

Mâine, avem şedinţa la Comisia pentru abuzuri şi putem da 

răspunsul la această sesizare. 

A doua propunere pentru ordinea de zi. După discuţiile de 

săptămâna trecută legate de actualizarea site-ului şi de lucru în 

comisii, avem câteva propuneri. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Vă rog, doamna vicepreşedinte. 

 

Doamna Laura-Iuliana Scântei: 

Domnule preşedinte, mulţumesc. 

Sesizarea de la Comisia pentru abuzuri privea tocmai decizia 

Biroului permanent de amânare. Deci, ne expunem foarte mult. 

Cred că putem să primim răspunsul de la Comisia pentru abuzuri, 
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dar să nu amânăm, pentru că ne expunem unui show mediatic. Este 

o mare urgenţă acolo, ca să fie în format complet. 

Vă reamintesc că CSM-ul şi-a început activitatea. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Vă rog. 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Amânarea prevede tocmai ca CSM-ul să fie completat în mod 

legal. Să nu avem un alt show, dacă se completează în mod ilegal cu 

noi membri. 

 

Doamna Laura-Iuliana Scântei: 

Să vă reamintesc competenţele. Ei sunt cei care colectează 

CV-urile pentru candidaturi. Noi le primim, le analizăm… De fapt, 

Comisia juridică este cea care le analizează. Nu putem amâna 

decizia de analiză, dar nici nu ne putem substitui CSM-ului în ceea 

ce priveşte legalitatea candidaturilor sau altceva, vă repet, dar noi 

avem o problemă. Am fost sesizaţi tocmai pentru faptul că am 

amânat discutarea acelor propuneri. 

Nu ne mai putem permite să intrăm în a doua greşeală.  

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Nu, nu. Nu s-a amânat audierea reprezentanţilor societăţii 

civile, s-a amânat termenul de înscrieri. Şi s-au primit înscrieri 

suplimentare. 

Acel termen de amânare este cel care a fost considerat şi este 

considerat de reprezentanţii societăţii civile că e ilegal. Deci, 

termenul de înscrieri. 

Dacă sunt oameni care s-au înscris ulterior şi aceşti oameni, în 

urma audierilor şi selecţiei ajung, o să avem o problemă de 

legitimitate cu CSM-ul. 

 

Doamna Laura-Iuliana Scântei: 

Haideţi să vă zic că culpa este partajată. Nu ştiu cât vă amintiţi 

din luna ianuarie, când am fost sesizaţi cu… sau chiar în decembrie, 

când am fost sesizaţi cu validarea membrilor CSM aleşi, magistraţi, 

CSM-ul a fost cel care nu a trimis propunerile şi noi am aşteptat 

următoarea şedinţă a Comisiei juridice – doamna preşedinte este 
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aici –, prin care  să ne comunice respectivele. Deci, a fost acolo o 

chestiune şi de comunicare între preşedinţia comisiei şi CSM. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Mulţumesc. 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Propunerea era de a o înscrie pe ordinea de zi şi de a o discuta. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Nu. Eu vă mulţumesc. Este interesantă discuţia. Nu o putem 

înscrie pe ordinea de zi a Biroului permanent, întrucât ele au fost 

publicate – audierile – în Monitorul Oficial şi programul se 

respectă. 

Mulţumesc. 

Altă propunere? 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Vom avea o problemă de legitimitate, pentru că noi am fost 

sesizaţi.  

În primul rând, nu ştiu dacă se va ţine mâine Comisia juridică, 

între noi fie vorba, în care trebuie să înceapă audierile. 

Totul depinde de noi, dacă vrem ca CSM-ul să aibă o 

componenţă legitimă sau nu. 

Ceea ce s-a întâmplat în 16 ianuarie a fost… A venit, s-a 

propus ceva pe ordinea de zi, majoritatea nu ştiu ce s-a votat, a fost 

o singură abţinere a mea. Ulterior, s-a aflat din partea ONG-urilor 

ce s-a votat aici. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Domnule vicepreşedinte, cu siguranţă, membrii Biroului au 

ştiut ce au votat, nu faceţi astfel de afirmaţii. Şi, aşa cum v-am 

informat, s-au publicat în Monitorul Oficial datele de audiere.  

Cu siguranţă, mâine, Comisia juridică va face audierile. 

Mulţumesc.  

Dacă nu mai aveţi alte intervenţii la ordinea de zi, trecem la… 

Vă rog, domnule preşedinte. 
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Domnul Traian Băsescu: 

Am o intervenţie în afara ordinii de zi. 

Datorită dezbaterii publice, Parlamentul nu are curaj să intre în 

codurile penale pentru modificările cerute de Curtea 

Constituţională. 

Aş atenţiona Biroul permanent că sunt articole care, prin 

modificarea cerută de Curtea Constituţională, dezincriminează 

oameni care sunt în puşcărie.  

Exemplu: la abuzul în serviciu sunt oameni care au fost 

condamnaţi pentru că n-au respectat fişa postului sau un regulament 

interior. 

În lipsa modificărilor la Codul penal, acei oameni stau în 

închisoare şi în continuare. 

Doar sesizez acest aspect. Până la urmă, noi nu respectăm o 

obligaţie constituţională de a aduce codurile penal şi de procedură 

penală în acord cu deciziile Curţii Constituţionale, în 45 de zile. Şi 

cred că e o responsabilitate grea pe care ne-o asumăm, nerespectând 

termenele Curţii Constituţionale. 

Am vrut să semnalez acest lucru. 

Vă mulţumesc. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

De acord total cu dumneavoastră. 

Dacă un grup parlamentar sau dacă vom avea o propunere 

legislativă vizavi de acest lucru, cu mare plăcere, dar ştiţi foarte 

bine cum stau lucrurile şi ce s-a întâmplat. 

Noi sperăm… 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Tocmai asta e.  

Domnule preşedinte, noi suntem acum… Ne comportăm ca 

nişte copii care s-au speriat. Pe mine scoateţi-mă din categoria asta, 

sunt un om matur şi responsabil, şi cred că aşa ar trebui să fim toţi. 

Nu respectăm Constituţia României, noi, Parlamentul României. 

Or, aici nu-i joacă şi ceea ce vă propun, dacă-mi permiteţi… 

Sigur, se pot depune iniţiative legislative. Pe de altă parte, putem lua 

iniţiativa ca, împreună cu colegii de la Cameră, să constituim o 

comisie formată din reprezentanţi ai tuturor partidelor şi să ne 

propunem ca, în două săptămâni măcar, să intrăm cu corecţiile în 



 6 

coduri, cerute de Curtea Constituţională şi de Directiva 343 a 

Uniunii Europene, care are termen de implementare 1 aprilie 2018. 

Şi, vă asigur, le-am citit foarte bine, sunt modificări fundamentale 

faţă de cum sunt scrise codurile noastre acum. 

Cu scuzele de rigoare că, nefiind membru al Biroului şi nefiind 

pe ordinea de zi, ridic această problemă, dar consider că intrăm în 

criză şi dăm şi impresia unei instituţii care refuză să-şi facă treaba. 

Vă mulţumesc mult. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Vă mulţumesc. 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Deci, o comisie, domnule preşedinte. Propuneţi colegilor de la 

Cameră. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Cred că subiectul este foarte bun de propunere a unei comisii 

de lucru pentru aducerea Codului penal şi a Codului de procedură 

aşa cum a stabilit Curtea Constituţională, cred că e un lucru foarte 

bun. 

Dacă dumneavoastră sunteţi de acord, am putea face o 

scrisoare a Biroului permanent către Biroul permanent al Camerei, 

mă gândesc, sau la Birourile reunite tocmai pentru a lua o astfel de 

decizie din partea tuturor grupurilor parlamentare, de a face 

propuneri în comisia asta şi a începe lucrul. Sau putem să dăm celor 

două comisii juridice, dar aici cred că e mai complicat un pic, să 

încerce să lucreze la ele. 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Domnule preşedinte, vă propun o comisie din afară, după care 

lucrarea să fie dată comisiilor juridice. 

De ce ne trebuie o comisie din afară? În comisiile juridice 

disproporţia e foarte mare şi se va spune… O să sară PMP-ul că nu 

e de acord cu ce a votat PSD-ul, o să sară PNL-ul că nu-i de acord 

cu ce au votat ALDE şi PSD-ul, şi – uite aşa – n-o să ajungem la 

niciun rezultat. O comisie din afară, după care noi să ne încheiem 

misiunea şi să predăm comisiilor juridice un lucru finit pe care, 



 7 

sigur, după regulamentul de funcţionare, trebuie să se dea aviz, dar 

vă propun o astfel de soluţie. Altfel, nu ieşim din acest clinci. 

Gândiţi-vă că nu discutăm despre vreo lege care să-mi arate 

cum creşte iarba în parcuri, ci discutăm de Codul penal şi Codul de 

procedură penală. Aici discutăm despre viaţa unor oameni. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Sunt total de acord. 

Uitaţi, la art. 8 alin. (2) avem o reglementare: „Comisiile 

speciale se pot constitui la iniţiativa celor două birouri permanente”. 

O gândim şi o discutăm, domnule preşedinte. 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Vă mulţumesc mult, domnule preşedinte. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Vă mulţumesc. 

 

PUNCTUL 1: 

Proiecte de lege şi propuneri legislative care urmează să fie 

dezbătute şi adoptate: 

 proiecte de lege primite la Senat în calitate de primă 

Cameră sesizată, pentru dezbatere şi adoptare, în 

perioada 20 – 27 februarie 2017, propuneri pentru 

sesizarea comisiilor permanente; 

 proiecte de lege primite la Senat în calitate de Cameră 

decizională, pentru dezbatere şi adoptare, în perioada 

20 – 27 februarie 2017, propuneri pentru sesizarea 

comisiilor permanente; 

 propuneri legislative pentru care au fost primite avizele 

solicitate şi urmează să fie sesizate comisiile 

permanente ale Senatului; 

 propuneri legislative primite la Senat, ca primă 

Cameră sesizată, în perioada 20 – 27 februarie 2017 

 

PUNCTUL 2: 

Proiecte de acte legislative europene şi documente de consultare 

primite de la Comisia Europeană: 
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 documente de consultare ale Comisiei Europene transmise 

prin sistemul IPEX, până la 22 februarie 2017 (transmitere 

efectuată în temeiul Protocolului nr. 1, anexat Tratatului de 

la Lisabona), propuneri pentru sesizarea comisiilor 

permanente 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Trecem la ordinea de zi. 

La şedinţa pregătitoare am avut… Punctele 1 şi 2 ale ordinii de 

zi s-au discutat. 

Doar vi le supun aprobării ca termene. S-au dat, aşa cum vă 

spuneam, termenele vizavi de avize. 

De acord, punctul 1 şi 2, da? 

Vă rog. 

Le mai dau citire proiectelor de lege? 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Aş avea o observaţie. Îmi cer iertare că n-am fost în şedinţa 

pregătitoare. La proiectul de lege privind Ordonanţa de urgenţă nr. 

16/2017 am dori să fim coraportori. Este pe fonduri europene. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Doamna preşedinte, dacă o să veniţi la şedinţa pregătitoare, 

care e atributul preşedinţilor de comisii, cu siguranţă veţi putea lua 

cuvântul. Dar, credeţi-mă, să veniţi la Biroul permanent şi să cereţi 

lucrul acesta, este total ieşit din context. 

Noi, membrii Biroului, venim la 12.30 pentru 

dumneavoastră… 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Eram de la ora 10.00 în Senat şi ştiţi acest lucru, domnule 

preşedinte. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Nu ştiu dacă eraţi la ora 10.00, dar la 12.30 aveam şedinţă 

pregătitoare. 

Vă rog, continuaţi. Vreţi să fiţi la aviz, nu? 

 

 



 9 

Doamna Gabriela Creţu: 

Suntem la aviz şi trebuie să fim coraportori, pentru că 

fondurile europene sunt la Comisia pentru afaceri europene. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Eu nu mai am legea, mi-o daţi? 

 

(Discuţii în sală.) 

 

Şi vreţi la fond, nu? Şi să rămână la aviz doar Comisia pentru 

mediu? 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Da. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

De acord, colegii? 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

E aprobarea schemelor de plăţi şi e o problemă de afaceri 

europene. 

Mulţumesc foarte mult. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

De acord, doamnă, dar v-aş ruga încă o dată: preşedinţii de 

comisii, participaţi la şedinţa pregătitoare! 

Vizavi de punctul 2, aveţi vreo solicitare? Nu. 

Nu le mai dau citire. 

De acord. 

 

PUNCTUL 3: 

Solicitarea Grupului parlamentar al PNL privind 

dezbaterea în procedură de urgenţă a proiectului de lege 

privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 

6/2017 pentru modificarea şi completarea unor acte normative, 

precum şi pentru stabilirea unor măsuri privind realizarea 

investiţiilor finanţate din fonduri publice (L17/2017) 
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Domnul Niculae Bădălău: 

La punctul 3, solicitarea Grupului parlamentar al PNL privind 

dezbaterea în procedură de urgenţă a proiectului de lege privind 

aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 6/2017. 

Comisia pentru administraţie publică… Depunerea de raport. 

Comisia e aici? Preşedintele de la administraţie? 

Eu zic să solicităm depunerea raportului mai urgent. N-avem 

raport la proiectul acesta. Dacă dânşii nu-l dau, propunerea… 

Vă rog. 

 

Domnul Nazare Eugen Ţapu: 

Domnule preşedinte, Grupul Partidului Naţional Liberal 

solicită ca punctul 3 şi punctul 4 să fie introduse în dezbatere într-o 

şedinţă de plen de săptămâna asta. Altfel, nu vedem caracterul de 

urgenţă al ordonanţelor, dacă tot le amânăm. Pentru că la punctul 3, 

de exemplu, pe Ordonanţa nr. 6, deja Comisiei pentru buget i-a 

expirat termenul de pronunţare. Se poate întruni comisia în       

după-amiaza asta sau cel târziu mâine dimineaţă şi poate fi 

introdusă pe plen. 

Altfel, care mai e caracterul de urgenţă? 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

De acord cu dumneavoastră, dar să ştiţi că vom lucra extrem 

de greu, dacă preşedinţii de comisii şi comisiile, în special, nu-şi fac 

datoria să vină cu rapoartele. 

Dacă vă uitaţi şi între noi, avem extrem de puţine legi ieşite de 

la comisii. 

 

Domnul Nazare Eugen Ţapu: 

Da, dar noi, ca Birou permanent, îi putem obliga pe cei din 

comisii… 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Asta şi încerc, le spun să urgenteze totuşi raportul. Nu ştiu 

dacă putem s-o prindem astăzi. 

 

Domnul Nazare Eugen Ţapu: 

Avea termen. 
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Domnul Niculae Bădălău: 

Avea termen. S-a depăşit termenul. 

 

Domnul Ion Rotaru: 

Haideţi să clarificăm un lucru. Ordonanţa de urgenţă se află în 

termenul legal, şi punctul 6, şi punctul 9, punctul următor. 

Comisia pentru muncă are şedinţă programată abia mâine, la 

ora 13.00, pentru raport. Vorbesc de punctul celălalt, pentru că sunt 

chestiuni similare. 

Atâta timp cât ne încadrăm în prevederea legală şi au fost 

stabilite nişte termene de raport pentru comisii, nu înţeleg care este 

logica solicitării PNL-ului şi eu cred că ne aflăm într-o procedură 

normală, pe care trebuie s-o respectăm. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Dânşii vor procedură de urgenţă, asta este logica. 

 

Domnul Ion Rotaru: 

Tot pe procedură de urgenţă suntem în situaţia dată, domnule 

preşedinte. 

 

Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Ordonanţa de urgenţă este denumită aşa legat de modul în care 

legiferează Executivul, conform prevederilor constituţionale. 

Urgenţa înseamnă diverse lucruri asupra cărora nu mai insist. 

Dacă Parlamentul nu este în sesiune permanentă, se convoacă 

şi aşa mai departe. În rest, ordonanţa de urgenţă intră în procesul 

legislativ ca orice alt proiect de lege, se dau termene, se poate cere 

procedură de urgenţă la începutul dezbaterilor, când intră ca orice 

alt proiect de lege. Dar, după aceea, nu se mai poate solicita 

procedură de urgenţă, pentru că e ordonanţă de urgenţă. 

Ordonanţa de urgenţă este o delegare a Guvernului de a 

legifera în afara, adică în numele Parlamentului. 

Pe cale de consecinţă, singurul lucru care se poate face pentru 

urgentare este, când s-a prezentat raportul de către comisia care a 

fost avizată, se poate mai rapid solicita introducerea pe ordinea de zi 

fie în Biroul permanent, fie la plen. 

Aşa-i, domnule secretar general? Da? Bravo! 
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Domnul Niculae Bădălău: 

Mulţumesc. 

Potrivit art. 109 lit. a) din Regulamentul Senatului, republicat, 

„proiectele de lege privind aprobarea ordonanţelor de urgenţă se 

adoptă de drept cu procedură de urgenţă”. 

Mulţumesc. 

Vă rog. 

 

Domnul Nazare Eugen Ţapu: 

Noi, ca Birou permanent, putem obliga comisiile să se 

pronunţe mai rapid. Se pot pronunţa mâine, la prânz, când au 

comisie, şi putem organiza un plen şi miercuri de dimineaţă, de 

exemplu, pentru a le dezbate. 

 

Domnul Cseke Attila-Zoltan: 

Domnule preşedinte, eu m-am uitat puţin, repede, pe site, 

pentru că sunt membru în această comisie. Deci, la ambele există 

raport, iar termenul de adoptare tacită e, undeva, în mijlocul lunii 

martie, adică noi suntem în termen, nu avem niciun fel de problemă. 

Dacă se decide să intre azi sau mâine, sau săptămâna viitoare, 

suntem în termen cu privire la procedura parlamentară. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Dacă dumneavoastră înaintaţi astăzi, le putem prinde pe 

ordinea de zi de mâine. 

Mulţumesc. 

 

PUNCTUL 4: 

Solicitarea Grupului parlamentar al PNL privind 

dezbaterea în procedură de urgenţă a proiectului de lege pentru 

aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 9/2017 

privind unele măsuri bugetare în anul 2017, prorogarea unor 

termene, precum şi modificarea şi completarea unor acte 

normative (L20/2017) 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

La punctul următor, avem tot solicitarea Grupului PNL privind 

dezbaterea în procedură de urgenţă a proiectului de lege pentru 

aprobarea OUG nr. 9/2017. 
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Acelaşi lucru. 

Comisia pentru muncă. 

 

Domnul Ion Rotaru: 

Domnule preşedinte, am făcut precizarea că am stabilit şedinţa 

pentru mâine, ora 13.00. Dacă sunt opinii care să justifice că această 

oră nu este cea mai nimerită şi se vrea un raport mai repede, eu      

n-am nimic împotrivă, dar ne aflăm într-o situaţie în care respectăm 

procedura legală. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Pe 28 aveaţi termen. 

 

Domnul Ion Rotaru: 

Exact. Mâine, 28, termen de depunere a raportului. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Mulţumesc, domnule preşedinte. 

 

PUNCTUL 5: 

Solicitarea domnului deputat Florin Roman, formulată în 

numele iniţiatorilor, privind retragerea din procesul legislativ a 

propunerii legislative pentru modificarea Legii nr. 188/1999 

privind Statutul funcţionarilor publici, republicată, şi a 

Hotărârii de Guvern nr. 611/2008 pentru aprobarea normelor 

privind organizarea şi dezvoltarea carierei funcţionarilor 

publici (B43/2017) 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

La punctul 5, solicitarea domnului deputat Florin Roman, 

formulată în numele iniţiatorilor, privind retragerea din procesul 

legislativ a propunerii legislative pentru modificarea Legii nr. 

188/1999 privind Statutul funcţionarilor publici. 

Luăm act. 

Cine au fost semnatari? Numai dânsul? 

 

(Discuţii în sală.) 
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Aveţi aprobarea lor că domnul acesta îi reprezintă, ca să nu ne 

trezim cu altceva? 

Luăm act de decizia privind retragerea, dar să avem încă o 

dată certitudinea că dânsul îi reprezintă, să nu ne trezim că avem o 

contestaţie la asta. 

 

PUNCTUL 6: 

Scrisoarea ministrului delegat pentru afaceri europene din 

cadrul Ministerului Afacerilor Externe ce cuprinde lista 

directivelor Uniunii Europene: 

 care ar fi trebuit transpuse prin proiecte de acte normative 

aflate în procedură parlamentară (Anexa nr. 1); 

 al căror termen de transpunere se va împlini în anul 2017 

(Anexa nr. 2) 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

La punctul 6, solicitarea ministrului delegat pentru afaceri 

europene din cadrul Ministerului Afacerilor Externe ce cuprinde 

lista directivelor Uniunii Europene: care ar fi trebuit transpuse prin 

proiecte de acte normative aflate în procedură parlamentară; al căror 

termen de transpunere se va împlini în anul 2017. 

Biroul permanent ia act de scrisoare şi o transmite, spre 

informare, Comisiei pentru afaceri europene. 

 

PUNCTUL 7: 

Scrisoare din partea domnului senator Iulian Claudiu 

Manda, vicepreşedinte al Senatului, prin care solicită 

clarificarea unei eventuale stări de incompatibilitate şi 

informează că este legitimat ca sportiv non-amator la Clubul 

Sportiv CSM Craiova 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

La punctul 7, scrisoare din partea domnului senator Iulian 

Claudiu Manda, vicepreşedinte al Senatului, prin care solicită 

clarificarea unor eventuale stări de incompatibilitate şi informează 

că este legitimat ca sportiv non-amator la Clubul Sportiv CSM 

Craiova. 

Biroul ia act şi-o transmite Comisiei juridice. 

Termen: 15 zile. 
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(Discuţii în sală.) 

 

PUNCTUL 8: 

Notificare privind radierea din evidenţele Colegiului 

Medicilor Arad şi din evidenţele ANAF din partea domnului 

senator Adrian Wiener 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Punctul 8, notificare privind radierea din evidenţele Colegiului 

Medicilor Arad şi din evidenţele ANAF din partea domnului senator 

Adrian Wiener. 

Biroul permanent ia act şi o transmite Comisiei juridice. 

 

PUNCTUL 9: 

Punct de vedere din partea Comisiei juridice, de numiri, 

disciplină, imunităţi şi validări privind declasificarea unor 

documente care au stat la baza elaborării raportului Comisiei 

senatoriale de cercetare a evenimentelor din decembrie 1989, ca 

urmare a solicitării Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 

Casaţie şi Justiţie – Secţia Parchetelor Militare 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Punctul 9, punct de vedere din partea Comisiei juridice, de 

numiri, disciplină, imunităţi şi validări privind declasificarea unor 

documente care au stat la baza elaborării raportului Comisiei 

senatoriale de cercetare a evenimentelor din decembrie 1989, ca 

urmare a solicitării Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie 

şi Justiţie. 

Biroul permanent a solicitat Comisiei juridice, de numiri, 

disciplină să prezinte un punct de vedere. 

Eu ştiu că aici noi am luat altă hotărâre în cadrul Biroului 

permanent. Ştiu că am luat hotărârea ca să le transmitem aşa cum 

sunt ele, în două pachete, unele clasificate şi unele neclasificate – 

din câte îmi amintesc eu –, iar dânşii, mai departe, să analizeze că, 

probabil, au oameni acolo care pot citi documente clasificate. Nu 

asta era hotărârea Biroului? 
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Domnul Traian Băsescu: 

Aşa este, domnule preşedinte. Ştiu că propunerea a fost a mea 

şi s-a decis să se dea clasificate şi neclasificate la Parchetul General. 

Mai ales că e Secţia Militară, unde toţi procurorii au ORNISS. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Eu cred că trebuie să ne oprim cu declasificarea asta cu care 

pierdem timpul şi să votăm încă o dată. 

Domnule secretar general, dacă sunteţi şi atenţi, o să reuşim să 

scăpăm de punctul acesta în fiecare şedinţă. 

 

Domnul Ion Vărgău: 

Domnule preşedinte, am transmis. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Eu vă propun să le transmitem către Parchet aşa cum sunt: 

pachet clasificate, pachet neclasificate, şi să ne supunem… De 

acord? 

 

Domnul Ion Vărgău: 

S-au transmis. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Atunci la ce mai veniţi cu ea pe ordinea de zi? 

 

(Discuţii în sală.) 

 

PUNCTUL 10: 

Avizul favorabil al Comisiei pentru regulament asupra 

modificării şi completării art. 7 lit. a) din Regulamentul de 

organizare şi funcţionare a Comisiei pentru cultură şi media 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Punctul 10, aviz favorabil al Comisiei pentru regulament 

asupra modificării şi completării art. 7 lit. a) din Regulamentul de 

organizare şi funcţionare a Comisiei pentru cultură şi media. 

Biroul permanent ia act de avizul favorabil şi aprobă 

modificarea şi completarea art. 7 lit. a) din Regulamentul de 
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organizare şi funcţionare a Comisiei, conform dispoziţiilor art. 36 

alin. (1) lit. m) din Regulamentul Senatului. 

 

PUNCTUL 11: 

Scrisoarea Comisiei pentru politică externă, prin care 

înaintează propuneri de modificare şi completare a 

Regulamentului de organizare şi funcţionare a comisiei. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Punctul 11, scrisoarea Comisiei pentru politică externă, prin 

care înaintează propuneri de modificare şi completare a 

Regulamentului de organizare şi funcţionare a comisiei. 

Regulamentul a fost aprobat prin Hotărârea nr. 11 a Biroului  

din 2013. 

Vă propun transmiterea spre avizare la Comisia pentru 

regulament, conform prevederilor art. 53 din Regulamentul 

Senatului, republicat. 

 

PUNCTUL 12: 

Scrisoarea Comisiei pentru administraţie publică şi organizarea 

teritoriului, prin care înaintează proiectul regulamentului de 

organizare şi funcţionare a comisiei 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Punctul 12, scrisoarea Comisiei pentru administraţie publică şi 

organizarea teritoriului, prin care înaintează proiectul 

regulamentului de organizare şi funcţionare a comisiei. 

Transmitem, spre avizare, Comisiei pentru regulament, 

conform art. 53.  

De acord? 

 

PUNCTUL 13: 

Punct de vedere din partea Comisiei pentru cultură şi 

media cu privire la numirea preşedintelui, a vicepreşedinţilor şi 

a celorlalţi membri ai Consiliului de conducere al Institutului 

Cultural Român 
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Domnul Niculae Bădălău: 

La punctul 13, punct de vedere din partea Comisiei pentru 

cultură şi media cu privire la numirea preşedintelui, a 

vicepreşedinţilor şi a celorlalţi membri ai Consiliului de conducere 

al Institutului Cultural Român. 

În şedinţa din 13 februarie 2017, Biroul permanent a hotărât 

declanşarea procedurii de numire. 

În şedinţa din 27 decembrie, Biroul permanent a luat act de 

demisia domnului Liviu Sebastian Jicman. 

Biroul îşi însuşeşte punctul de vedere al Comisiei pentru 

cultură şi media. Hotărăşte declanşarea procedurii de numire a 

întregului Consiliu de conducere al Institutului Cultural Român, 

inclusiv a membrilor conducerii operative, potrivit legii. 

Până la această dată, la Biroul permanent nu a fost depusă 

nicio candidatură. 

Aici trebuie să dăm un termen de depunere de candidaturi? 

Comisia pentru cultură, vă rog. 

 

Domnul Cseke Attila-Zoltan: 

Stimaţi colegi, în principiu, suntem de acord cu acest punct de 

vedere. Poate, pentru că este o interpretare totuşi juridică acel 

termen de patru ani, eu sunt de acord cu această interpretare, dar 

poate nu ar fi stricat un punct de vedere şi de la Comisia juridică, 

pentru că, practic, problema este de interpretare juridică a 

mandatului de patru ani. 

Ceea ce doresc să aduc în discuţia Biroului permanent este 

următorul lucru: această instituţie, din 2012, este în atribuţiile sau în 

coordonarea Senatului. 

Această instituţie, cu toate convulsiile ei, a depus în fiecare an 

un raport de activitate şi în niciun an – nici 2012, nici 2013, nici 

2014, nici 2015 (2016 încă nu s-a depus) – nu s-a discutat acest 

raport de activitate. 

Eu v-aş propune să ne uităm… Comisia pentru cultură să se 

uite pe aceste rapoarte de activitate şi ele să intre în plen şi să fie 

dezbătute şi votate, într-un fel sau altul, pentru că aşa este normal, 

este o procedură pe care trebuie s-o îndeplinim. 

Evident, se poate da acum un termen pentru depunerea de 

candidaturi la Biroul permanent, procedură care poate porni, dar să 

ne uităm şi pe rapoartele de activitate, pentru că instituţia asta 
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trebuie totuşi să aibă un mesaj din partea Senatului, care este 

instituţia coordonatoare. 

Mulţumesc. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Mulţumesc. 

Vă rog. 

 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

Din partea Comisiei pentru cultură şi media, în primul rând, 

avem un termen pentru desemnarea candidaţilor pentru Consiliul de 

conducere, care era 1 martie. Aş ruga colegii lideri de grup să se 

întâlnească, să facă aceste propuneri, existând deja un termen, şi 15 

martie, pentru audiere. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Nu puteţi să faceţi asta, întrucât la ultima şedinţă a Biroului s-a 

luat hotărârea ca toţi membrii să intre, dacă vă amintiţi. 

 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

Atunci stabilim un nou termen. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Şi cum alegeţi operativul acum, din ce? Propuneţi întâi 

conducerea şi, pe urmă, subordonaţii? 

 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

Am vrut să subliniez că există un termen. Dacă dăm un alt 

termen, ne supunem, niciun fel de problemă. 

A doua chestiune, legată de rapoarte, este o situaţie mai 

complexă de atât, pentru că la CNA nu sunt dezbătute din 2009, la 

Radio, din 2014. Deci, avem pe ordinea de zi la noi să începem 

aceste dezbateri şi, cât de curând, le aducem în plen. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Mulţumesc. 

Eu aştept o propunere de un termen de depunere a candidaturii 

rezonabil totuşi, că n-am idee aici cât trebuie: o lună… Nu ştiu. 
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Domnul Lucian Romaşcanu: 

Cu respect, dacă putem mai repede… 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Cu mare plăcere, dar cred că asta trebuie să fie o discuţie între 

lideri. Şi la şedinţa trecută eu reţin că am spus că liderii de grup, de 

formaţiune politică, să vadă între dânşii, să discute totuşi 

propunerile şi ce au, cum fac… 

 

(Discuţii în sală.) 

 

Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Şi Comisia pentru politică externă are atribuţii în această 

activitate, împreună cu Comisia pentru cultură. 

Problema derivă din faptul că nominalizările care se fac 

conform algoritmului, pe baza discuţiilor dintre liderii politici, sunt 

ok. Problema este că trebuie să lăsăm un timp, pentru că sunt… Cea 

mai mare dificultate întotdeauna au fost asociaţiile profesionale. 

Trebuie să lăsăm un termen. Eu zic, undeva… Hai să zicem – nu 15 

martie – 20 martie, 25 martie cel mult să le depună, că trebuie ca şi 

Preşedinţia, şi Guvernul… Adică sunt mai mulţi care trebuie să-şi 

desemneze oamenii. Şi trebuie făcute scrisori rapid, ca să le putem 

avea. 

20 martie este ok? 

Eu aş avansa 20 sau 25 martie. 

 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

20 e cel mai bine. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

20? 

 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

Suntem deja întârziaţi. Noi am cerut deja la asociaţiile 

profesionale… 

 

Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

E problema bugetului, domnule preşedinte al Comisiei pentru 

cultură. 
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(Discuţii în sală.) 

 

Atunci, mai repede, că, dacă n-au buget, nu funcţionează. 

Adică funcţionează cu 80%. 

Propuneţi termen dumneavoastră, că sunteţi mai aproape de… 

 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

Eu nu le-aş prelungi foarte tare exact pe acest motiv. Adică 

două săptămâni ar trebui să fie suficient. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Din punctul meu de vedere, dumneavoastră faceţi propunerile, 

Biroul permanent aprobă. 

 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

Eu fac propunerea de 15 martie pentru propuneri, 31 martie 

pentru audieri şi înaintarea către plen a propunerilor finale. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

De acord, membrii Biroului? 

 

(Discuţii în sală.) 

 

Faceţi propunerile totuşi, că… 

 

Domnul Ion Marcel Vela: 

20 cu 31. 10 zile sunt suficiente ca să venim şi în 

întâmpinarea… 

 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

Ca să închidem la sfârşitul lui martie treaba, e ok. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Atunci rămâne 20 cu 31, da? 20, depunere de candidaturi. 

Până la 31, audieri şi restul. 

Vă mulţumesc. 
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PUNCTUL 14: 

Sinteza Raportului de audit al performanţei privind 

„Gestionarea fondurilor alocate programelor sociale pentru 

educaţie, concepute şi finanţate pentru susţinerea activităţii 

şcolare a elevilor din medii defavorizate”, întocmită de Curtea 

de Conturi la Ministerul Educaţiei Naţionale şi Cercetării 

Ştiinţifice, pentru perioada 2013 – 2015 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

La punctul 14, sinteza Raportului de audit al performanţei 

privind gestionarea fondurilor alocate programelor sociale pentru 

educaţie, finanţate pentru susţinerea activităţii şcolare a elevilor din 

medii defavorizate. 

Eu vă propun să-l trimitem, spre informare, la Comisia pentru 

învăţământ, ştiinţă. 

Mulţumesc. 

 

PROGRAM DE LUCRU 

PUNCTUL 15: 

Proiectul programului de lucru al Senatului pentru 

perioada 27 februarie – 4 martie 2017: 

 asigurarea conducerii şedinţelor Senatului în 

perioada 27 – 28 februarie 2017; 

 proiectul ordinii de zi a şedinţei Senatului din 27 

februarie 2017; 

 proiectul ordinii de zi a şedinţei Senatului din 28 

februarie 2017 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Programul de lucru. 

Program pentru perioada 27 februarie – 4 martie. 

Luni, 27 februarie, de la ora 9.00 la 11.00, activităţi comisii; 

12.30, şedinţa pregătitoare; 13.00, şedinţa Biroului permanent la 

care ne aflăm; 14.00 – 16.00, lucrări în grupuri parlamentare; 16.00 

– 18.00, lucrări în plenul Senatului; 18.00 – 18.15, pauză; 18.15 – 

19.45, întrebări, interpelări, răspunsuri. 

Marţi, 9.00 – 10.30, declaraţii politice; 10.30 – 13.00, lucrări 

în plen.  

Miercuri, lucrări în comisii permanente. 



 23 

Joi, 2 martie, lucrări în comisii permanente. 

Vineri, 3 martie, sâmbătă, 4 martie, activităţi în 

circumscripţiile electorale.  

De acord? 

Conducerea şedinţei. 

Luni, preşedinte: Călin Popescu Tăriceanu, secretari:          

Ioan-Iustin Talpoş şi… 

 

Domnul Marian Pavel: 
Astăzi o să fiu eu. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Şi domnul Pavel Marian, perfect. 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  
Astăzi. Schimbăm ziua de marţi cu ziua de luni la secretari, 

am discutat şi cu domnul… Deci, Pavel şi Talpoş. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Numai o secundă. Astăzi, Marian Pavel şi domnul Vela. 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  
Da, da. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Şi mâine Adrian Ţuţuianu şi domnul Talpoş. De acord, 

secretarii? 

Mulţumesc. 

Şi mai avem marţi, la declaraţii. Luni, interpelări, un 

vicepreşedinte, vă rog. 

Te duci tu luni, adică astăzi? 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Da. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Şi marţi, la declaraţii? 
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Domnul Iulian-Claudiu Manda:  
Şi marţi. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Şi marţi. Bravo! Mulţumim. 

 

PUNCTUL 16: 

Proiectul programului de lucru al Senatului pentru 

perioada 6-11 martie 2017  

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Programul pentru 6 – 11 martie 2017. 

Luni, 6 martie: 9.00 – 11.00 – activităţi în comisii; 12.30 – 

şedinţă pregătitoare; 13.00 – şedinţa Biroului permanent; 14.00 – 

16.00 – lucrări în grupuri; 16.00 – 18.00 – lucrări în plen; 18.00 – 

18.15 – pauză; 18.15 – 19.45 – întrebări, interpelări şi răspunsuri. 

Marţi, 7 martie: 9.00 – 10.30 – declaraţii politice; 10.30 – 

13.00 – lucrări în plen; 13.00 – lucrări în comisii permanente. 

Miercuri, 8 martie, joi, 9 martie – lucrări în comisiile 

permanente. Doamnele sunt scutite. Glumesc. 

Vineri, sâmbătă – activităţi în circumscripţiile electorale. 

De acord cu programul? 

 

PARTICIPĂRI LA REUNIUNI EUROPENE 

PUNCTUL 17: 

Memorandum intern privind reuniunea interparlamentară 

cu tema: „Emancipare economică: să acţionăm împreună!”, 

Bruxelles, 8-9 martie 2017 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

La participarea la reuniunile europene, memorandum intern 

privind reuniunea interparlamentară cu tema: „Emancipare 

economică: să acţionăm împreună!”, Bruxelles, 8-9 martie 2017. 

Aviz favorabil Comisia pentru politică externă. Aviz favorabil 

din partea Grupului parlamentar PMP. 

Participă domnul senator Gabi Ionaşcu, secretar al Comisiei 

pentru egalitatea de şanse. 

Biroul permanent… 
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Doamna Gabriela Creţu: 

O observaţie, domnule preşedinte. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Vă rog. 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Pentru că se întâmplă ca, atunci când pierdem memoria 

instituţională, să cădem în ridicol. 

Totdeauna, pe 8 martie se ţine la nivelul interparlamentar 

european o reuniune a comisiilor pentru drepturile femeii şi 

egalitate de gen, în care cele mai importante voci din această luptă 

stabilesc tema din anul care urmează, în acest an capacitarea 

economică a femeii. 

Colegul nostru care se duce o să se simtă foarte ciudat, dar să 

aibă un mandat şi să susţină cam ceea ce…  

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Cauza femeilor, înţeleg. 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

… o importantă feministă ar trebui să susţină acolo. Pentru că 

altfel o să cădem puţin în ridicol. 

Mulţumesc foarte mult. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Doamnă, eu nu ştiu cine a făcut propunerea de bărbat, dar … 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Este o problemă pe care o ştim, Comisia pentru egalitate de la 

noi are în componenţă doar bărbaţi. Dar asta nu exclude că ei pot să-

şi asume apărarea unor valori. Deci, să ne înţelegem: nu avem nimic 

împotrivă, va fi chiar cu mare credibilitate. Doar să ştie despre ce 

este vorba şi să-şi pregătească un punct de vedere în acord cu 

această …, cu acest obicei. Dar era şi obiceiul că se duc să 

sărbătorească 8 martie. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Da. Eu am văzut agenda, femeile… adevărul este că sunt teme 
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numai pentru femei. 

Acum, nu ştiu, hotărâţi PMP-ul, că dumneavoastră aţi făcut 

propunerea. Ţineţi să se ducă un bărbat sau… Din punctul meu de 

vedere… 

 

Domnul Dorin-Valeriu Bădulescu: 

A venit din partea comisiei, nu am ţinut neapărat. Dar având în 

vedere că în comisie sunt numai bărbaţi… 

 

Din sală: Da, din păcate, în comisie sunt doar bărbaţi. 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Domnule preşedinte, nu este posibil, chiar ne facem de râs. Şi 

voi, ce făcurăţi acolo? 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Probabil nu s-a ştiut că este o temă, că este, de fapt, o reuniune 

a femeilor. Va fi singurul bărbat. 

 

(Discuţii în sală.) 

 

Vă rog, daţi o soluţie. Ce facem? 

 

 (Discuţii în sală.) 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Domnule preşedinte, desemnaţi o doamnă din Biroul 

permanent.  

 

Din sală: Cel mai bine. 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Daţi un vot al Biroului permanent şi am închis subiectul. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Trebuie să avem şi un aviz de la Comisia pentru politică 

externă. Asta este partea proastă. 
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Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Nu dau niciun aviz, domnule. Trebuia să vă gândiţi să puneţi 

şi o femeie, se mai… 

Acum, sigur, nu este niciun fel de problemă. Problema apare 

în felul următor: că o comisie are o activitate, activitatea comisiei 

este prevăzută în tot sistemul bugetar, financiar şi aşa mai departe, 

şi este activitatea comisiei. Nu trimiţi  un membru al comisiei, 

trimiţi pe altcineva. Sigur, nu avem altă soluţie, dar putem să 

procedăm ca atare, trimitem o doamnă.  

Eu o propun pe doamna, dacă vrea, vicepreşedinte, şi gata. Ca 

să fiu mai catolic decât… 

 

Doamna Laura-Iuliana Scântei: 

Acopăr prin reprezentarea la Comisia pentru 

constituţionalitate şi drepturile omului. 

 

Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Da, corect. Procedăm aşa. Că, altfel, va trebui să discutăm 

între grupuri, să nu ştiu ce şi este mai complicat. 

 

(Discuţii în sală.) 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Nu, este Bruxelles, 8 – 9 martie. 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Sau mutaţi temporar o femeie dintr-o comisie la Comisia 

pentru …, temporar. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Bărbaţii fac abuzuri întotdeauna. 

 

Doamna Laura-Iuliana Scântei: 
Dacă doriţi acceptul meu, îl aveţi. Mă organizez să reprezint 

pentru emancipare, deopotrivă, domnii şi comisia. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

V-am rugat să discutaţi cu cei de la Comisia pentru politică 

externă şi cu doamna… 
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Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Avizăm, avizăm. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Să discutaţi şi să prezentaţi avizul favorabil şi să aprobăm 

memorandumul… 

Sunteţi de acord, Biroul permanent, cu memorandumul? 

Mulţumesc. 

 

PUNCTUL 18: 

Memorandum intern privind participarea la întâlnirea cu 

prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, 

Bruxelles, 27 februarie 2017, cu ocazia participării delegaţiei 

Senatului la întâlnirea interparlamentară cu tema: „A treia 

reformă a sistemului comun european pentru azil – pregătiţi 

pentru provocare” şi la întâlnirea cu secretarul general adjunct 

responsabil cu Raportul privind Mecanismul de Cooperare şi 

Verificare, Bruxelles, 28 februarie – 1 martie 2017 

 – pentru validare 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

La punctul 18, memorandum intern privind participarea la 

întâlnirea cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans 

Timmermans, Bruxelles, 27 februarie 2017, cu ocazia participării 

delegaţiei Senatului la întâlnirea interparlamentară cu tema: „A treia 

reformă a sistemului comun european pentru azil – pregătiţi pentru 

provocare”. 

Biroul din 20 februarie a aprobat participarea. Avem şi 

aprobarea, suportarea sumei de 582 de euro din bugetul Senatului. 

De acord? 

 

Din dală: Da. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Mulţumesc. 
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PUNCTUL 19: 

Memorandum intern privind desfăşurarea activităţii 

reprezentantului permanent al Senatului pe lângă Parlamentul 

European, Bruxelles, 6 – 9 martie 2017 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Punctul 19, memorandum intern privind desfăşurarea 

activităţii reprezentantului permanent al Senatului pe lângă 

Parlamentul European, Bruxelles, 6 – 9 martie 2017. 

De acord? Aveţi memorandumul, l-aţi citit. 

Vă mulţumesc. 

 

 

RELAŢII PARLAMENTARE EXTERNE 

PUNCTUL 20: 

Memorandum intern privind vizita oficială în Republica Polonă 

a delegaţiei oficiale conduse de către domnul senator Călin-

Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu, preşedintele Senatului, 

1 – 2 martie 2017 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Relaţii parlamentare externe. Memorandum intern privind 

vizita oficială în Republica Polonă a delegaţiei oficiale conduse de 

către domnul senator Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu, 

preşedintele Senatului, 1 – 2 martie 2017. 

Merge domnul Călin Popescu-Tăriceanu, domnul Cristian 

Dumitrescu, preşedintele Comisiei pentru politică externă, domnul 

Petru Filip, consilier al preşedintelui, şi domnul Cristian Buzea, 

director general la Direcţia generală cooperare parlamentară 

externă. 

Aviz favorabil Comisia pentru politică externă. Aviz favorabil 

Grup PSD. 

De acord? 

 

PUNCTUL 21: 

Memorandum intern privind participarea la reuniunile 

comisiilor pentru afaceri europene şi democraţie, pentru afaceri 

juridice şi drepturile omului şi de monitorizare ale Adunării 

Parlamentare a Consiliului Europei,  
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Paris, 6 – 8 martie 2017 

 

Domnul Niculae Bădălău:  

Memorandum intern privind participarea la reuniunile 

comisiilor pentru afaceri europene şi democraţie, pentru afaceri 

juridice şi drepturile omului şi de monitorizare ale Adunării 

Parlamentare a Consiliului Europei, Paris, 6 – 8 martie. 

Participă doamna senator Alina Ştefania Gorghiu, domnii 

senatori Daniel Fenechiu, Ion Popa, Titus Corlăţean şi domnul 

Răzvan Tănase.  

Aviz favorabil Comisia pentru politică externă. Aviz favorabil 

Grup PSD. Aviz favorabil Grup PNL. 

De acord? 

Vă mulţumesc. 

 

ORGANIZATORICO-ADMINISTRATIVE 

PUNCTUL 22: 

Memorandum intern privind stabilirea pentru anul 2017 a 

sumelor alocate de la buget în vederea decontării cheltuielilor 

de deplasare externă a senatorilor aleşi în Circumscripţia nr. 43 

şi a reprezentantului permanent al Senatului pe lângă 

Parlamentul European 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Organizatorice. Memorandum intern privind stabilirea pentru 

anul 2017 a sumelor alocate de la buget în vederea decontării 

cheltuielilor de deplasare externă a senatorilor aleşi în 

Circumscripţia nr. 43 şi a reprezentantului permanent al Senatului 

pe lângă Parlamentul European. 

Aveţi materialul, memorandumul. 

De acord? 

Vă mulţumesc. 

 

PUNCTUL 23: 

Scrisoarea Ministerului Dezvoltării Regionale, Administraţiei 

Publice şi Fondurilor Europene, prin care transmite Senatului 

fişa de proiect twinning „Sprijinul acordat Camerei 

Consilierilor din Regatul Maroc” 
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Domnul Niculae Bădălău: 

Scrisoarea Ministerului Dezvoltării Regionale, Administraţiei 

Publice şi Fondurilor Europene prin care transmite Senatului fişa de 

proiect twinning „Sprijinul acordat Camerei Consilierilor din 

Regatul Maroc”. 

Nu înţeleg asta, dar aş ruga Direcţia generală de cooperare 

parlamentară externă să ne prezinte un proiect asupra modalităţii 

concrete de cooperare instituţională. 

 

PUNCTUL 24: 

Memorandum intern cu tema: măsuri privind redistribuirea 

unor posturi în cadrul serviciilor Senatului 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Memorandum intern cu tema: măsuri privind redistribuirea 

unor posturi în cadrul serviciilor Senatului.  

Aveţi memorandumul. Sunteţi de acord cu el? De acord, nu? 

Mulţumesc. 

 

PUNCTUL 25: 

Solicitări privind alocarea unor posturi  

de funcţionari publici la: 

 Grupul parlamentar USR; 

 Grupul parlamentar ALDE; 

 Grupul parlamentar PMP; 

 Comisia comună permanentă a Senatului şi Camerei 

Deputaţilor pentru exercitarea controlului parlamentar 

asupra activităţii Serviciului Român de Informaţii. 

Domnul Niculae Bădălău: 

Trecem la punctul care ne place nouă cel mai mult în fiecare 

şedinţă, solicitări privind alocarea unor posturi de funcţionari 

publici la: USR, ALDE, PMP, Comisia comună permanentă a 

Senatului şi Camerei Deputaţilor pentru exercitarea controlului 

parlamentar – SRI. 

A plecat domnul Ţuţuianu. 

 

Domnul Adrian Ţuţuianu: 

Nu, sunt aici. 
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Domnul Niculae Bădălău: 

Biroul permanent, în şedinţa din 6 februarie, a amânat luarea 

unei decizii. 

Vă rog. 

Eu v-aş propune ca ordonatorul principal de credite, care, în 

speţă, la noi, astăzi, este domnul secretar general, să solicite 

Ministerului Finanţelor vizavi de fonduri la capitolul cheltuieli cu 

personal, că nu ştiu cum staţi acolo, şi să faceţi o solicitare vizavi de 

alocare la cheltuieli de personal. Şi, în funcţie de ceea ce ne 

răspunde Ministerul Finanţelor, să şi discutăm. De acord? 

 

Domnul Ion Vărgău: 

Da. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Vă mulţumesc. 

 

PUNCTUL 26: 

Hotărârile Biroului permanent adoptate în şedinţa din  

20 februarie 2017 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

În mapă aveţi hotărârile Biroului permanent din şedinţa de 

luni, 20 februarie 2017. Nu le mai dăm citire. Le aveţi. 

 

 

* 

 

ORDINEA DE ZI SUPLIMENTARĂ 

Exercitarea temporară a atribuţiilor de director general al 

Direcţiei generale control, juridic, securitate internă de către 

domnul Tănase Ionel 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

De asemenea, la suplimentare, având în vedere că postul de 

director general al Direcţiei generale control, juridic, securitate 

internă este vacant, vă propun exercitarea acestei funcţii, cu caracter 

temporar, până la revenirea titularului pe post, de către domnul 

Tănase Ionel, care are pregătirea necesară exercitării acestor 
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atribuţii, domnul Tănase Ionel fiind angajat al Senatului. Decât să 

îndeplinească aceste atribuţii care, probabil, le trebuie domnilor de 

la administrativ, provizoriu. De acord? 

Dacă mai aveţi alte puncte? Dacă nu, eu vă mulţumesc şi vă 

urez o zi plăcută. 

 

 

 

Şedinţa s-a încheiat la ora 13.55. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


